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حيم حْمنِ الرَّ ِ الرَّ  :بِسْمِ اللّه

مٌ عَليَۡكُمۡۖۡ كَتبََ رَبُّكُمۡ عَلَىَٰ    يؤُۡمِنوُنَ بِ   لَّذِينَ ٱوَإذِاَ جَاءَٓكَ   
تنِاَ فقَلُۡ سَلََٰ ايََٰ

حۡمَةَ ٱنفَۡسِهِ   …لرَّ

ُ عَليَْهِ وَسَلَّمَ:  ِ صَلَّي اللّه    قاَلَ رَسُولُ للّه

وَصُومُوا  ليَْلهََا  فَقوُمُوا  شَعْباَنَ  مِنْ  النهصِْفِ  ليَْلَةُ  كَانَتْ  إذِاَ 

 …نهََارَهَا

Aziz Kardeşlerim!  

Mübarek üç aylardan Şaban ayı 

içerisindeyiz. Şaban ayının on dördünü on 

beşine bağlayan gece yani önümüzdeki 

Perşembe akşamı Berat gecesidir. Berat; suçtan, 

cezadan, hastalıktan kurtulmak, affedilmek 

demektir.  

Rahmette sonsuz, affetmede sınırsız olan 

Yüce Rabbimiz, manevi olgunlaşmanın, 

arınmanın, suçtan, cezadan ve günahtan 

kurtulmanın yolunun “(Ey Muhammed) 

Âyetlerimize iman edenler sana geldikleri 

zaman de ki: ‘Selam olsun size! Rabbiniz 

kendi üzerine rahmeti yazdı. Şöyle ki: Sizden 

kim cahillikle bir kabahat işler de sonra 

peşinden tövbe eder, kendini düzeltirse (bilmiş 

olun ki) O, çok bağışlayandır, çok merhamet 

edendir.’”1 buyruğuyla, tövbe olduğunu biz 

kullarına beyan etmiştir. Af dilemek ve tövbe 

etmek için elbette belli bir zaman ve mekân şart 

değildir, fakat bazı vakitler daha bereketli 

kılınmıştır. Berat gecesi de bereketli zaman 

dilimlerindendir. Allah Rasulü (s.a.s) “Şaban 

ayının on beşinci gününü oruçlu geçirin. 

Gecesinde ise ibadete kalkın. Çünkü o gece 

güneş batınca Allah Teâlâ (keyfiyetini 

bilemediğimiz bir halde) en yakın semaya 

tecelli ederek fecir doğuncaya kadar: 

‘Bağışlanma dileyen yok mu? Onu 

bağışlayayım. Rızık isteyen yok mu? Ona rızık 

vereyim. Şifa isteyen yok mu, şifa vereyim!... 

 
1 Enam 6/54. 

Başka isteği olan yok mu, istediğini vereyim!”2 

buyurur. 

Aziz Müminler! 

İnsanız, beşeriz, şaşarız. Güzel ve hayırlı 

işler yaparak sevap kazanabilmenin yanında; 

hata yapmaya, kusur ve günah işlemeye de 

meyyaliz. Bu sebeple işlediğimiz günahlara 

pişmanlık duyarak tövbe-i nasûh/samimi bir 

tövbe ile tövbe etmeliyiz. Rabbimizin 

rahmetinden asla ümidimizi kesmemeliyiz. 

Çünkü Yüce Allah bir ayet-i kerimesinde; “(Ey 

Muhammed!) De ki, ey kendilerinin aleyhine 

aşırı giden kullarım! Allah’ın rahmetinden 

ümidinizi kesmeyin. Şüphesiz Allah bütün 

günahları affeder. Çünkü O, çok 

bağışlayandır, çok merhamet edendir.”3 

buyurmaktadır. Ayrıca Sevgili Peygamberimiz 

(s.a.s)’in bu gece bolca yaptığı; “Allah’ım! 

Azabından affına, gazabından rızana 

sığınıyorum, senden yine sana iltica ediyorum. 

Senin şanın yücedir. Sana yaptığım senayı, 

senin kendine yaptığın senaya denk 

bulmuyorum. Sana layık bir surette hamd 

etmekten acizim.”4 duasıyla Yüce Rabbimize 

yakarma zamanıdır. 

Kıymetli Müslümanlar! 

Geçtiğimiz Berat gecesine erişip de belki 

ölümü akıllarından bile geçirmeyen birçok 

kardeşimiz bugün aramızda değil. Ölüm, herkes 

için kaçınılmaz bir son ve yeni bir başlangıçtır. 

Hiçbirimizin, bir dahaki seneye erişme garantisi 

yoktur. O halde, önümüzdeki Beraat gecesinin, 

bizler için bir fırsat olduğunu bilelim.  

Hutbemi bir ayet mealiyle bitirmek 

istiyorum; “Rabbimiz! Biz kendimize zulmettik. 

Eğer bizi bağışlamaz ve bize acımazsan 

mutlaka hüsrana uğrayanlardan oluruz.”5 

Norveç Diyanet Hutbe Komisyonu 

 
2 İbn Mâce, İkâmetü’s-salavât, 191. 
3 Zümer, 39/53. 
4 Müslim, Salat 222/1090, İbni Mace 3841. 
5 A‘râf 7/23. 


